
De amendementen raad ik af. Uit
het voorliggende beeld blijkt dat er
sprake is van overschrijdingen en
bovendien moeten wij nog een
taakstelling onderuitputting
realiseren. Om er dan een enkele
meevaller uit te pikken en daarmee
extra uitgaven te doen, raad ik ten
zeerste af.

Het budgetrecht van de Kamer
heeft betrekking op het inperken van
de spilzucht van de koning en het
stellen van maxima aan bestedingen
die ministers mogen doen.

Op zichzelf is het in de verhouding
tussen Kamer en kabinet mogelijk
dat de Kamer een amendement
indient om het maximum van de
uitgaven te verhogen. De enige
uitzondering is natuurlijk de eigen
begroting van de Kamer. Daaraan
komt geen minister te pas om geld
uit te geven. Bij de begroting voor
bijvoorbeeld het ministerie van
Financiën of het ministerie van
Verkeer en Waterstaat kan de Kamer
het maximum van de uitgaven die de
Kamer wil toestaan verhogen. De
minister kan daarop reageren door te
zeggen: hartelijk dank voor het in mij
gestelde vertrouwen, maar ik zal van
die verhoging geen gebruik maken.
Als hij dat zegt, kun je een politiek
debat voeren over hoe hoog de
Kamer dat opvat. Dat staat los van
het budgetrecht. De minister wil dan
niet doen wat de Kamer wil dat hij
doet. Het budgetrecht van de Kamer
behelst het vaststellen van maxima.
Het verhogen van maxima impliceert
niet automatisch dat de minister
daarvan gebruik zal maken.

De voorzitter: Ik sta de heren
Vendrik en De Nerée een korte
interruptie toe die tot de tweede
termijn behoort.

De heer Vendrik (GroenLinks): Bij
wijze van tweede termijn merk ik op
dat het voor mij een markant punt is
dat de signaalwaarde van een tekort
van 2,5%, een van de hoekstenen
van het begrotingsbeleid, voor het
jaar 2004...

De voorzitter: Wij moeten de
discussie ordelijk voeren. Ik heb
gevraagd of de woordvoerders
ermee akkoord gaan dat de heer
Crone als enige in tweede termijn
het woord mag voeren. Daarmee
bent u akkoord gegaan. Zo staat het
in de Handelingen. U moet dan nu
niet alsnog een tweede termijn
houden. U kunt nog een vraag aan

de minister stellen naar aanleiding
van diens tweede termijn.

De heer Vendrik (GroenLinks): Om
het politieke momentum van dit
debat nog enigszins te waarderen, is
mijn vraag wat de betekenis is van
die 2,5% als iedereen in dit debat,
inclusief de minister, eigenlijk maar
één waarde heeft, namelijk 3%. Wij
gaan bij de Voorjaarsnota niet uit
boven een tekort van 3% en de rest
zien wij wel.

Minister Zalm: Het ene percentage
heeft een signaalwaarde en het
andere is een plafond. Beide zijn nog
even relevant.

De heer De Nerée tot Babberich
(CDA): De heer Crone meende ons te
hebben horen zeggen dat wij boven
een tekort van 3% willen uitgaan. Dat
is absoluut onjuist. Ik heb goed naar
de minister geluisterd. Een signaal-
waarde is een signaalwaarde.

De heer Crone (PvdA): Ik moet dit
corrigeren. Ik heb gezegd dat als de
minister met een ex-ante-verhaal
komt in de Voorjaarsnota van 3,0 of
2,9% de mogelijkheid bestaat dat dat
percentage in de loop van het jaar
wordt overschreden. Daarmee is de
facto de signaalwaarde, maar ook
het percentage van 3 in discussie
gekomen. Wij zullen zien wie gelijk
krijgt. Ik hoop dat de economie zo
goed gaat dat het hem niet
overkomt, want dan heb ik ongelijk.
Met de economie gaat het dan wel
beter.

Minister Zalm: De heren Vendrik en
Crone inspireren mij zeer tot een
zeer stevige en voorzichtige
Voorjaarsnota.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, donder-
dag aan het einde van de vergade-
ring over de Najaarsnota te
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De vergadering wordt van 13.48 uur
tot 14.30 uur geschorst.
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De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan

over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, toe te
voegen aan de agenda voor morgen:
- de brief van de vaste commissie
voor Defensie inzake beëindiging van
het groot project Luchtmobiele
brigade (LMB) (22327, nr. 54);
- de brief van het Presidium inzake
de samenstelling van de commissie
voor de Inlichtingen- en Veiligheids-
diensten (29375).

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Bruls.

De heer Bruls (CDA): Voorzitter. Ik
wil u mede namens de collega’s Vos,
Weekers, Bussemaker en Dittrich
verzoeken, het verslag van het
algemeen overleg over de Wet
Samen van hedenochtend aan de
agenda toe te voegen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen en het VAO toe te
voegen aan de lijst van VAO’s die
morgen aan het eind van de
vergadering aan de orde zullen
komen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het wetsvoorstel Vaststelling
van de begrotingsstaat van het
Ministerie van Buitenlandse
Zaken (V) voor het jaar 2004
(29200-V), en van:
- de motie-Ferrier c.s. over een
stapsgewijze verhoging van uitgaven
voor ontwikkelingssamenwerking via
het bilaterale kanaal (29234, nr. 4);
- de motie-Ferrier c.s. over een
stappenplan ter verwezenlijking van
de doelstellingen van ’’ondernemen
tegen armoede’’ (29234, nr. 5);
- de motie-Ferrier c.s. over de
ontwikkeling van beleidsvoorstellen
om het conflict in Colombia in zijn
regionale context aan te pakken
(29234, nr. 6);
- de motie-Fierens c.s. over het
opstellen van een grens-
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